
er een zeer indrukwekkende lijst van
namen onder staat. Ik kan bijna niet
anders. Kamerbreed is er bij de
Flora- en faunawet een motie
aangenomen om langs deze lijn te
opereren. Dat heeft het kabinet ook
toegezegd. Er is toegezegd om
bepaalde zaken iedere keer naar
voren te brengen, zeker ook bij een
gelegenheid als de CITES-conventie.

Dat neemt niet weg dat de motie
wel erg ver gaat. Zij gaat verder dan
de soorten die op CITES staan. Als
dat niet het geval is, hoor ik dat
graag, want dat maakt het een stuk
eenvoudiger.

Mevrouw Swildens-Rozendaal
(PvdA): Ik denk dat de staatssecreta-
ris de spijker op de kop slaat, maar
dat staat in de wet. Dat is bij
amendement in de wet opgenomen.

Staatssecretaris Faber: Dat is precies
wat in de wet staat en dat is ook
exact wat op dit moment voorligt in
Brussel. Brussel moet dat artikel
immers notificeren. Daar gaat het
debat ook over. Een en ander is het
uitgangspunt van het Nederlandse
parlement en van de Nederlandse
regering. Het staat immers in de wet.
Het is zo helder als glas. Als dit
neergezet wordt als basis van het
handelen, moet vervolgens bekeken
worden op welke momenten dat
wordt ingebracht. Het inbrengen van
niet-CITES-soorten in de CITES-
conventie is lastig. Ik begrijp echter
de bedoeling van mevrouw
Swildens. Wij moeten het gewoon
naar voren brengen, al zullen wij er
niet direct de handen voor op elkaar
krijgen. Dat heeft mevrouw Swildens
ook in het algemeen overleg gezegd.
Wij moeten het echter naar voren
brengen en aangeven wat de
uitgangspunten van Nederland zijn.
Als ik het zo mag interpreteren, zijn
wij het met elkaar eens en is er in
feite sprake van een ondersteuning
van het beleid. Ik zeg daarbij
nadrukkelijk dat ik het volkomen
eens ben met de prioriteiten
waarover mevrouw Swildens sprak
bij het zoeken van oplossingen bij
dieren: eerst repatriëring, dan
blijvende gevangenschap en
euthanasie als laatste middel. Dit
uitgangspunt wordt ook internatio-
naal gehanteerd.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, over vijf
minuten te stemmen, zowel over de

moties die gisteren zijn ingediend bij
de interpellatie over de asielzoeker-
centra als over de zojuist ingediende
moties.

Daartoe wordt besloten.

De vergadering wordt van 13.33 uur
tot 13.40 uur geschorst.

Voorzitter: Van Nieuwenhoven

Aan de orde zijn de stemmingen
over twee moties, ingediend bij de
interpellatie-Verhagen over het
aantal plaatsen in asielzoekers-
centra, te weten:
- de motie-Verhagen over een lagere
en flexibele ondergrens (27057,
nr. 1);
- de motie-Halsema over extra
financiële middelen voor maatwerk
(27057, nr. 2).

(Zie vergadering van 28 februari
2000.)

De voorzitter: Ik geef gelegenheid
tot het afleggen van een stemverkla-
ring vooraf.

©

Mevrouw Halsema (GroenLinks):
Mevrouw de voorzitter! Mijn fractie
pleit sinds lange tijd voor kleinschali-
ger en meer variabele opvang voor
asielzoekers. Ten eerste, omdat het
welzijn van asielzoekers niet gebaat
is bij zeer grootschalige opvang, met
name naarmate het verblijf daar
langer duurt. Ten tweede, omdat
grootschalige opvang niet altijd goed
aansluit bij het voorzieningenniveau
in met name de kleinere gemeenten,
bijvoorbeeld wanneer er al een tekort
aan artsen dreigt.

De CDA-fractie heeft een motie
ingediend om kleinschaliger opvang
mogelijk te maken. De belangrijkste
overweging voor de CDA-fractie is
dat dit noodzakelijk is om draagvlak
voor de opvang van asielzoekers te
behouden onder de Nederlandse
bevolking. Mijn fractie heeft
bezwaren tegen deze overweging in
de motie, omdat die naar onze
mening eerder zou kunnen leiden tot
het stimuleren van protest dan tot
het creëren van draagvlak. Van dat
deel van de motie gaat voor ons dan
ook een verkeerd signaal uit. Wij
zullen tegen de motie stemmen.

In stemming komt de motie-
Verhagen (27057, nr. 1).
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De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, het CDA en de SGP voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-Halsema
(27057, nr. 2).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP en GroenLinks voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

Aan de orde zijn de stemmingen
over twee moties, ingediend
tijdens het debat over de voorberei-
ding op de aanstaande CITES-
conferentie, te weten:
- de motie-Augusteijn-Esser c.s. over
het plaatsen van de olifant op Bijlage
I van het CITES-verdrag (26800-XIV,
nr. 97);
- de motie-Swildens-Rozendaal c.s.
over de Nederlandse opstelling op
de komende CITES-conferentie
(26800-XIV, nr. 98).

(Zie vergadering van heden.)

In stemming komt de motie-
Augusteijn-Esser c.s. (26800-XIV,
nr. 97).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fractie van
de VVD tegen deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ervoor, zodat zij is aangeno-
men.

In stemming komt de motie-
Swildens-Rozendaal c.s. (26800-XIV,
nr. 98).

De voorzitter: Ik constateer, dat
deze motie met algemene stemmen
is aangenomen.

De vergadering wordt enkele
ogenblikken geschorst.

Aan de orde is het debat over de
Europese top te Lissabon.

De beraadslaging wordt geopend.

Faber
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